
 

 

 
 
  

 

DATO / 12.03.2020 
REF / bentes  

 
 
Referat af møde i Museumsrådet onsdag den 11. marts 2020,  
kl. 15.00 på Det Danske Filminstitut, mødelokalet Only God 
Forgives  
 
 
Til stede: Christian Isak Thorsen (CIK), formand, Gitte Smed (GS) 

næstformand, Ida Brændholt Lundgaard (IBL), Eva Novrup 
Redvall (ENR), DFI bestyrelse, og Jakob Buhl Vestergaard 
(JBV), DFI 

 
Afbud: Jakob Isak Nielsen (JIN) og Erik Crone (EC) 
  
Referent:  Bente Strandhøj (BS), DFI 
 
 
Dagsorden: 
 

1. Dansk Filmmusik-Arkiv v/ Jesper Hansen, og projektmedarbejder 
Knud-Henrik Bentzen, Filminstituttet 

2. Orientering om 
digitaliseringsprojektet/stumfilmfestival/forskningsdelen v/ CIK og 
JBV 

3. Tanker omkring kommende møder 
4. Eventuelt 

 
 

1. Dansk Filmmusik-Arkiv 
 
Jesper Hansen og Knud-Henrik Bentzen fortalte om baggrunden for og 
arbejdet med Dansk Filmmusik-Arkiv. Deres power point præsentation 
vedlægges referatet. 
 
Der blev stillet mange spørgsmål, og de stillede sig begge til rådighed for 
efterfølgende uddybning eller spørgsmål. 
 
Herefter takkede CIK mange gange for et interessant oplæg. 
 
 
2. Orientering om 
digitaliseringsprojektet/stumfilmfestival/forskningsdelen 
 
JBV gav en opdatering på digitaliseringen af stumfilmene. Det nødvendige 
personale er ansat, og de nødvendige skannere og andet udstyr er 
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indkøbt. Det er forventningen, at der på årsbasis vil blive digitaliseret 500 
film årligt. 
 
CIK kunne fra forskningsdelen oplyse, at de første resultater er blevet 
publiceret i et særnummer i Kosmorama. Der bliver en kort pause i 
arbejdet, hvorefter det genoptages i efteråret med flere forskere. Der 
planlægges herudover et seminar/konference i 2021. 
 
 
3. Tanker omkring kommende møder 
 
Det blev foreslået, at næste møde holdes i Nitratarkivet, og at der i 
tilknytning hertil holdes et møde på en cafe eller lign.  
 
Mødet blev fastlagt til den 2. september kl. 15.00. Nærmere om transport 
m.m. følger senere. 
 
 
4. Eventuelt 
Der var ikke noget at behandle under dette punkt. 
 
 
 
 


